
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Karczewskiego 

w dniu 8 stycznia 2024 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska 

Szanowny Panie Premierze! 

W ostatnim czasie pojawia się wiele informacji medialnych dotyczących wprowadzenia w Polsce waluty 

euro. Do mojego biura senatorskiego zgłasza się wiele osób zaniepokojonych tym, że rząd rzeczywiście 

zamierza wprowadzić w Polsce tę walutę. 

Szereg ekonomistów, którzy wypowiadają się w mediach przyjaznych obecnej władzy, utrzymuje, że brak 

euro w Polsce przynosi straty gospodarcze, przystąpienie zaś do wspólnej waluty krajów Unii Europejskiej 

wpłynie pozytywnie na rozwój naszej ojczyzny. Prawdą jest jednak, że zastąpienie waluty narodowej walutą 

euro nie jest gwarantem szybszego rozwoju gospodarczego. 

Polska funkcjonująca z własną walutą, pomimo że od prawie 20 lat jest członkiem Unii Europejskiej, 

rozwija się szybciej niż Słowenia i Słowacja, które przyjęły euro w krótkim czasie od wstąpienia do UE. Można 

zauważyć także, że zadłużenie Słowacji po przyjęciu euro wzrosło z 28,6% PKB (w 2008 r.) do 57,8% PKB 

(w 2022 r.). W Polsce poziom zadłużenia w 2008 r. wyniósł 46,7% PKB, a w 2022 r. – 49,1% PKB. 

Wprowadzenie wspólnej waluty UE w Polsce wiąże się z wieloma ryzykami i z pewnością nie wpłynie 

pozytywnie na naszą gospodarkę. 

Nawiązując do powyższych informacji, proszę pana premiera o jednoznaczną odpowiedź na moje pytanie: 

czy przez pana i pański rząd planowane jest wprowadzenie w obecnej kadencji waluty euro w Polsce? 

Z poważaniem 

Stanisław Karczewski 


